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Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak ,
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztériu m
vezetőjéhez

„Mit tesz az agrárkormányzat a szezonális kertészeti munkák feltételeine k
biztosításáért?”

címmel.

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az agrártárca a zöldség-és gyümölcstermesztést a magyar mez őgazdaság egyik legfőbb
kitörési pontjának tekinti, legalábbis szavakban . 2013 őszén — szakmai körök bevonásával —
elkészítették a zöldség-gyümölcs ágazati stratégiát, melyben a zöldség-gyümölcs szektort a
mezőgazdaság legnagyobb munkahelyteremtő ágazatának — a magas kézimunka igényével é s
eltartó képességével — központi szerepet jelölt meg a mez őgazdaságban és vidékfejlesztésben
egyaránt .

Már a 2010 . évtől kezdődően évente egyre világosabbá vált, hogy a kertészeti és a
gyümölcstermelés leggyakoribb akadálya, hogy a nagy kézimunka igény ű idénymunkákhoz
nincs elegendő munkaerő . Az intenzív fizikai munka és az ezzel összhangban nem áll ó
alacsony órabérek, illetve az idényjelleg miatt egyre nehezebb munkaer őt találni . Az ágazatra
nehezedő káros folyamatot és annak negatív hatását a szakemberek már évek óta felismerték

és hangoztatták. Ma már egyértelmű , ha a probléma nem oldódik meg számítani lehet, hog y

egy sor hazai termesztésű zöldség és gyümölcs eltűnik a piacról, mert nem érdemes termelni .
Szomorú kép lenne, ha kertészeti kultúrájáról, termékeik min őségérő l híres magyar gyümölcs -
és zöldségtermelés olyan mélypontra jutna, hogy az évszázadok óta hagyományosan termelt
termékeket külföldr ől kell behozni, olyan EU-s országokból, ahol biztosítják a kertészet i

munkák feltételeit .



Az ágazat irányítói az évek során elegend ő információval rendelkeztek, hogy a termelé s
anyagi és szervezeti feltételeinek biztosításán túl a megtermelt kézimunka igényes zöldség é s
gyümölcsök betakarításának feltételeire kiemelt figyelmet kell fordítani .

Sajnálatos, hogy az agrártárca vezetői – az ágazat fontosságának sikereinek ismertetése
mellett – erről a súlyos problémáról és megoldásának lehetőségeiről a mai napig nem
tájékoztatták az ágazat szereplő it . Ezek után nem tartjuk meglep őnek, hogy különböző
szezonális (paradicsom, uborka, burgonya, alma, eper, málna, áfonya, körte stb .) szedési
munkálatokhoz Hollandia, Németország, Anglia, a hazainál kedvez őbb munkabérrel és szállás
biztosításával hirdet állást a magyar munkavállalóknak. A gyümölcs és zöldségtermelő
szakemberek szerint az idénymunkák idején május és október között 50-80 ezer embe r
hiányzik a zöldség és gyümölcs ágazatból . A szakmában a gépesítést és a béremelést tartják
megoldásnak, melyekre csak a nagyobb cégek képesek .

A Magyar Zöldség –Gyümölcs Szakmaközi Szervezet és a Terméktanács alelnöke szerin t
egyik megoldás is lehetne, hogy a sokszor indokolatlan foglalkoztatott közmunkások, akár h a
időszakosan is, elmehessenek a mez őgazdaságba a betakarítási munkákat végezni . Ehhez
azonban közmunkás programot és szabályait módosítani kell, mert különben a z
önkormányzatok a probléma megoldásához nem tudnak lépni .

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy a tárca vezetése ez ideig mi t
tett a kézimunka-igényes zöldség és gyümölcstermés betakarítási feltételeinek el ősegítése
érdekében ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . szeptember 5.
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